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Vaše Excelencie – drahí otcovia biskupi, 

Magnificencia – vážený pán rektor, 

Spektability, Honorability, ctení hostia, naši milí študenti, a vôbec všetci, ktorí ste dnes prišli 

na túto akademickú slávnosť.  

Naozaj si vážim, že ste dnes tu a že Vám môžem adresovať niekoľko slov. 

 

Keď na tomto mieste, takmer presne pred rokom (18. mája 2022), prebiehalo slávnostné 

ukončenie akademického roka, asi nik z Vás nepredpokladal, že v roku 2023 (čiže dnes) bude 

táto slávnosť spojená s inauguráciou nového dekana našej filozofickej fakulty. 

A ak o tom aj niekto náhodou uvažoval, som presvedčený, že nemal pred očami mňa – 

dvadsaťosemročného mladíka, takmer čerstvého absolventa doktorandského štúdia. 

Niet sa tomu čo čudovať. Pravda je totiž taká, že doposiaľ ani jedna filozofická fakulta na 

Slovensku (a azda ani žiadna iná fakulta na Slovensku) nemala dekana, ktorý by mal menej než 

30 rokov. 

Čo si teda pomyslieť o našej filozofickej fakulte a o tejto situácii, ktorej sme tu my všetci 

svedkami? Ide o unáhlené rozhodnutie? Módny výstrelok? Trapas? 

 

Niekto by možno povedal, že ide o prejav zúfalstva. O skutočnosť, že už niet starších 

a schopnejších ľudí, ktorí by sa tejto funkcie ujali.  

Priznajme si, takýto človek by mal sčasti pravdu: Zvyšujúce sa nároky na vysoké školy zo 

strany ministerstva i verejnosti, klesajúca demografická krivka, náročná (často až neúnosná) 

finančná situácia... to nie sú zrovna faktory, ktoré by pre potenciálneho dekana z radu docentov 

či profesorov zneli motivačne.  

Takéto uvažovanie preto má svoje ratio. Avšak, bolo by chybou sa domnievať, že ide 

o vysvetlenie jediné, zvlášť v kontexte našej filozofickej fakulty.  

Preto si uveďme aj inú interpretáciu tejto predmetnej skutočnosti. 

 

Filozofická fakulta Katolíckej univerzity v Ružomberku vznikla oficiálne v roku 2000 ako 

jedna z dvoch zakladateľských fakúlt tejto univerzity. Zaujímavé však je, že už v čase jej 

kreovania sa snažila nájsť a dotiahnuť do Ružomberka mladých talentovaných doktorov, 
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doktorandov či študentov, ktorí vďaka podpore svojich starších kolegov a gestorov mohli 

aktivovať svoj potenciál a zaslúžiť sa o jej vynikajúce výsledky.  

Mnohí naši mladí študenti sa už počas svojich vysokoškolských čias stali rešpektovanými 

novinármi, psychológmi, historikmi... či inými odborníkmi vo svojich odboroch.  

Ďalším študentom či vyučujúcim zas mladý duch, systematickosť a pružnosť, s ktorou sa 

stretávali na fakulte, pomohla v ich ďalšom angažovaní sa v spoločnosti.  

(Mimochodom, ak sa nemýlim, tak niektorí z tých absolventov, ktorí sa už v mladom veku 

dostali na dôležité pozície sú tu dnes prítomní aj medzi nami.) 

 

Z vlastnej skúsenosti môžem potvrdiť, že na našej fakulte som sa už ako študent stretol 

s podporou pre mnohé nové nápady, s otvorenou a vecnou diskusiou o mnohých otázkach či 

pripomienkach, a predovšetkým nie s výsmechom či pohŕdaním od vyučujúcich.  

Učitelia študentom ich šikovnosť nezávideli. Nenechávali ich potupne pocítiť, kto tu má vyšší 

titul a kto by mal radšej čušať. 

Naopak: flexibilita, otvorenosť pre nové výzvy, vzájomná ľudská prajnosť a konštruktívny 

dialóg akoby boli vpísané do DNA tejto našej fakulty. 

- Fakulty, na ktorej je normálne, že vyučujúci poznajú svojich študentov po mene. 

- Fakulty, ktorá ako jedna z prvých prišla so zaujímavými medziodborovými študijnými 

programami a uspela s cennými zahraničnými projektmi. 

- Fakulty, kde našli svoje miesto aj občania iných štátnych príslušností. 

- Fakulty, o ktorej nám minulý týždeň úradníci z ministerstva školstva povedali, že už 

teraz podľa prieskumov dosahujeme takú úroveň spokojnosti študentov, ktorá je pre 

mnoho iných fakúlt a univerzít len ambicióznou, vzdialenou métou. 

 

Samozrejme, máme aj svoje slabé stránky a potrebujeme na nich pracovať.  

Naša dvadsaťtriročná fakulta si zažila aj náročné roky puberty, a tak pri snahe o riešenie 

vlastných problémov sme možno neraz zabudli pozerať sa trocha ponad vlastné múry  a zabudli 

sme viac komunikovať s našimi absolventmi, sympatizantmi, členmi katolíckej cirkvi na 

Slovensku, ale aj všetkými ľuďmi, ktorým nie je ľahostajné poctivé akademické vzdelávanie 

a prinášanie neskreslených vedeckých výsledkov. 
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Áno, som presvedčený, že dnes, v tomto čoraz zmätenejšom svete, v ktorom sa popierajú 

základné princípy morálky, historickej interpretácie, prirodzeného jazyka či dokonca biológie, 

si zaslúžite, aby Vám Katolícka univerzita – a v rámci nej osobitne naša filozofická fakulta – 

ukázala, že je skutočným majákom  

- slobody slova,  

- obhajoby tradičných hodnôt  

- a priestoru pre dôsledné skúmanie racionálnych poznatkov vo svetle viery. 

 

Drahí prítomní, som presvedčený, že naša filozofická fakulta je – a bude sa stávať – miestom,1 

• kde štúdium literatúry povznáša a zveľaďuje ľudského ducha; 

• kde vieme zmysluplne diskutovať o súlade rozumu a viery a o ich vzájomnej potrebe; 

• kde sa štúdium cudzích jazykov a kultúr nepovažuje za vykrádanie bohatstva iných 

národov, lež za úprimný záujem o porozumenie; 

• kde sa pozeráme na dejiny pravdivo, bez pokriveného zrkadla niektorého z extrémnych 

koncov názorového či politického spektra; 

• kde je ľudská duša prezentovaná v integrálnom kontexte ľudského bytia - nie redukovaná 

len na chemické, pudové či emocionálne faktory; 

• kde sa človek nemusí báť používať generické maskulínum a ani 

nepotrebuje autocenzurovať svoje výstupy zo strachu či kvôli aktuálnej móde; 

• kde si uvedomujeme vplyv, ale aj veľkú zodpovednosť médií. 

 

Ctení hostia, verím taktiež, že na našej fakulte bol – a vždy aj bude – priestor, 

• pre spoluprácu s členmi a predstaviteľmi iných, zvlášť filozofických a humanitne 

orientovaných slovenských fakúlt, ako aj iných akademických vzdelávacích inštitúcií; 

• pre živé a obohacujúce vzťahy s medzinárodnými inštitúciami; 

• pre pevné puto s katolíckou cirkvou, ale aj pre úctivý dialóg s ďalšími kresťanskými 

denomináciami, náboženskými spoločnosťami a konfesionálne nezaradenými 

jednotlivcami. 

 

 
1 Týchto sedem bodov v určitej miere reflektuje aspekty siedmich katedier, ktoré na FF KU aktuálne zabezpečujú 

študijné programy a venujú sa vedecko-výskumnej činnosti. Ide o katedru anglického jazyka a literatúry, katedru 

filozofie, katedru germanistiky, katedru histórie, katedru psychológie, katedru slovenského jazyka a literatúry, 

katedru žurnalistiky. 
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Priatelia, budem Vám nesmierne vďačný, keď nám v tom budete nielen držať palce, ale nám aj 

v rámci svojich možností pomôžete napĺňať toto úsilie. 

 

Študenti, Vás prosím, aby ste z tých charakteristických benefitov našej fakulty, akými sú 

flexibilita, rodinná atmosféra, moderné vybavenie, blízkosť vynikajúcej univerzitnej knižnice 

či internátov... nielen počas svojho štúdia načerpali, ale aby ste sa o nich nebáli aj podeliť zo 

svojimi súrodencami, bratrancami a sesternicami, kamarátmi a podobne. Veď ako sa hovorí: 

„Nestačí, že sliepka znáša zlaté vajcia, musí pritom aj kotkodákať“.  

Naša fakulta, hoc dynamická a kvalitná,  je pre mnohých ešte nepoznaná. Mnohí o nej ešte 

nedostali informácie z prvej ruky. Naozaj nám urobíte veľkú radosť, keď sa to aj vďaka Vašim 

odporúčaniam zmení. 

Zároveň Vás študenti prosím (i keď, ako som už spomenul, je to u nás bežná vec), neostaňte 

ticho, keď Vám príde na um dobrý návrh na zlepšenie. Vy viete, že Vás vypočujeme a že 

budeme hľadať možnosti jeho realizácie.  

 

Učitelia a ďalší zamestnanci našej fakulty, prosím, udržme – a prípadne ešte pozdvihnime – 

tú líniu kvality, ktorá bola aj vďaka množstvu Vašej energie a času na našej fakulte úspešne 

načrtnutá. Vezmime si tento cieľ k srdcu ako náš spoločný záväzok voči našim študentom a voči 

ľuďom, ktorí do nás vkladajú dôveru. 

 

Ružomberčania, katolícki intelektuáli, ale určite aj všetci pozorovatelia a obzvlášť ľudia 

z médií, Vás prosím trocha osobitne: nerobte si o našej univerzite obraz na základe nejakej 

fámy, ktorú voľakto vypustil pred viac ako desaťročím, či len na základe pár individuálnych 

zlyhaní z minulosti. 

Pozrite sa prosím na relevantné údaje a presvedčte sa: Okrem už spomínaných vynikajúcich 

čísiel v prieskume spokojnosti študentov si všimnite, že dokážeme publikovať aj kvalitné 

vedecké práce, čo dokladujú nielen najnovšie výsledky periodického hodnotenia tvorivej 

činnosti, ale aj fakt, že nám ministerstvo školstva priznalo tento rok titul excelentného 

výskumného pracoviska. 

Samozrejme, pre mnohých môže byť ešte zaujímavejším informácia, že podľa dostupných 

údajov z ministerstva školstva má Katolícka univerzita v Ružomberku najnižšie percento 

nezamestnaných čerstvých absolventov, a to za posledné dva roky (pre dokreslenie obrazu: na 
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druhom mieste sa za nami umiestnila Slovenská technická univerzita a na treťom mieste 

Univerzita Komenského). 

 

Napokon sa obraciam aj na Vás - absolventi, sympatizanti, súčasní a potenciálni 

partneri... vy, ktorí veríte myšlienke katolíckej univerzity a záleží Vám na tom, aby sme 

boli tým povestným majákom na rozbúrenom mori dnešných zmätených svetonázorov: Prosím 

Vás, ak máte dobrú radu, návrh na projekt, užitočný kontakt či hoc aj úprimné slová kritiky... 

posuňte nám ich. Budeme Vám veľmi vďační. 

Tým z Vás, ktorí nás dokážete podporiť aj finančne, budeme vďační ešte o to viac. Prezradím 

Vám priamo, že sme momentálne vo veľmi náročnej hospodárskej situácii a nebude vôbec 

jednoduché ju prekonať. 

Uchádzam sa preto o Vašu priazeň a určite sa špecifickým spôsobom o ňu ešte aj uchádzať 

budem. Prosím, nezostaňte ľahostajní. 

 

Z mojej strany môžem deklarovať (v nadväznosti na môj dnešný inauguračný sľub), že urobím 

všetko, čo bude v mojich silách, aby naša Alma Mater žila, rástla a rozkvitala. Aby sme mohli 

byť na ňu právom hrdí a aby zodpovedne napĺňala svoje dôležité poslanie. 

 

Ak si na takýto úmysel spomeniete aj vo Vašich modlitbách, budem Vám veľmi vďačný. Už 

teraz som vďačný ľuďom, ktorí mi prejavili svoju dôveru, keď ma pozvali a zvolili do tejto 

náročnej úlohy. Ďakujem aj mojim predchodcom: Imrichovi Vaškovi, Dane Balákovej, 

Marianovi Kunovi a Marekovi Babicovi. Hoci viacerí z nich tu dnes nemôžu byť prítomní, 

majú rozhodne nezanedbateľný podiel na tom, že sme dnes tu. Ďakujem aj všetkým, ktorých 

podpora je v istom zmysle nepriama, no neraz dôležitejšia: menovite ďakujem svojej manželke, 

rodičom, súrodencom a blízkym priateľom: vy viete, že bez Vás by to nešlo. A ďakujem aj tým, 

o ktorých podpore možno ani neviem, pretože konáte v skrytosti, alebo preto, že prebieha práve 

na úrovni modlitieb. Vrelá vďaka! 

 

- Ja sám budem prosiť Ducha Svätého o to, aby mi dal aspoň niečo z pokory 

a rozumnosti, ktorou sa vyznačoval 27-ročný biskup Ján Chryzostom Korec, neskorší 

čestný doktor našej katolíckej univerzity. 
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- Budem prosiť o to, aby som mal aspoň niečo z odvahy a dôvery v Božiu prozreteľnosť, 

ktorá bola vlastná Don Jánovi Boscovi, keď sa ako 26-ročný začal venovať mládeži 

a neskôr budovať chrámy či iné veľké diela, hoci sa to spočiatku javilo finančne 

nepredstaviteľné. 

- A napokon budem určite prosiť o príhovor aj Pannu Máriu, sídlo múdrosti, ktorá azda 

len v 15-tich rokoch dokázala vysloviť to známe a nekompromisné fiat: nech sa deje 

Božia vôľa. 

 

Drahí otcovia biskupi, vážený pán rektor, všetci prítomní vysokoškolskí učitelia, študenti, 

hostia... ešte raz Vám ďakujem za Vašu účasť a budem vďačný, keď budeme našu spoluprácu 

naďalej udržiavať a rozvíjať. Veď ak si môžem dovoliť trocha upraviť heslo, ktoré ma naučili 

aj tu prítomní priatelia zo Spoločenstva Ladislava Hanusa: jeden človek možno môže zmeniť 

našu fakultu k lepšiemu, ale nemôže to urobiť sám. Všetkým Vám preto zo srdca ďakujem! 


